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CONSELL DE BARRI DE CONGRÉS-INDIANS    
ACTA-RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA  
 
Data: 20 de març de 2023    
Horari : 18:30h a 20:40 
Lloc : Canòdrom, Ateneu d'Innovació digital i democràtica 
 
Youtube : https://www.youtube.com/watch?v=EBDcONpel9Q 
 
Assistència 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 28  

Ciutadanes i ciutadans: 16  

Representants d’entitats: 4  

Personal municipal: 4  

Representants polítics: 4  

 

Presidenta: Lucía Martín. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Consellers/res: 

Sr. David Cadenas Sánchez (GMD BnComú) 

Sra. Isabel Loscos Vinyals (GMD PSC) 

Sra. Julia Major Capdevila (GMD ERC) 

 

Personal municipal: 

Carme Castaño, Directora de Llicències i Espai Públic del Districte 

Joan Manel Homdedeu, Director de Persones i Territori del Districte 

Moises López Leon, Guàrdia Urbana 

Mercè González , Tècnica de barri i secretària de la sessió 

 

Entitats o institucions representades: 

- AVV Congrés-Indians 
- Unió de comerciants Congrés-Indians 
- Associació Festes Indians 
- AE FS Arrels  
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Ordre del dia 

1. Balanç de mandat 
2. Precs i preguntes 

 

 
 
0. Introducció  
 
La Isabel Loscos dona la benvinguda als assistents al Consell de barri i passa la paraula a la 
Regidora. 
 
1. Balanç de mandat 2019-2023 
 
La Lucia Martin fa un repàs de les actuacions del mandat i indica que a les cadires disposen 
d'un document resum. 

 Habitatge: Arrel de la mesura del 30 %, que es va posar en marxar al 2018, es volia que 
els promotors i constructors reservessin una part per habitatge protegit. L'Ajuntament 
té dret de compra preferent d'aquets habitatges. El primer barri on s'ha fet efectiva 
aquesta mesura és al Congrés Indians. Es tracta d'un edifici d'habitatges rehabilitats 
del carrer Puerto Príncipe que l'Ajuntament ha comprat 8 pisos sobre plano. Un cop 
acabats aquests, s'adjudicaran a les persones que estan inscrites en el Registre 
d'habitatges públics. 

 Illa Massana: part del veïnatge s'adreça a l'Ajuntament per demanar ajut per posar 
balcons. L'Ajuntament cercar les formes de poder fer-ho i arrel d'un programa europeu 
d'ajut per tal de fer estalvi energètic i rehabilitacions energètiques es veu la possibilitat 
de fer una proposta. El projecte comporta inclou una part del finançament de 
l'Ajuntament de Barcelona i una altre dels fons que procedeixen d'Europa. Cal que el 
veïnatge aposti pel projecte i l'Ajuntament cedeix tot l'equip de professionals de 
regeneració urbana per tirar-ho endavant. 

 Projectes socials: Un dels projectes iniciat és Vila veïna. Qui cuida a les persones que 
han de cuidar? El projecte neix per acompanyar en aquestes tasques de cura.  

 Espai Familiar de Criança: És un nou servei de suport a la criança de criatures de 0 a 3 
anys i promptament es farà un portes obertes. Es troba al Casal de barri del Congrés 
Indians. 

 Educació: 
- Protegim escoles: Aquest programa pretén millorar els entorns escolars per tal que estiguin 
pacificats. L'objectiu és aconseguir entorns segurs, amb menys contaminació i  com a lloc 
d'estada i joc per a les famílies. A part del Protegim escoles ja existent de l'Escola Ferran i Clua, 
Institut Alzina i l'EB Manigua, en aquest moments s'estan executant el protegim de les escoles 
Arrels i de Ramon Llull. En aquest últim cas com a proposta del veïnatge a partir dels  
pressupostos participatius. 
- Condicionament del bosquet al costat de l'escola bressol la Morera i de l'Escola Sants 
Innocents per tal que l'alumnat pugui gaudir-ho. 
- Obrim els patis: programa a partir del qual s'obren els patis de les escoles fora de l'horari 
escolar per ús del veïnatge . D'aquesta forma s'obre el pati escolar de l'Escola Pompeu Fabra i 
com a novetat de l'EB La Morera. 

 Equipaments i via pública: 
- S'ha donat un nou rumb a la funció del Canòdrom que pretén apropar la tecnologia a les 
veïnes.  
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- S'està reformant la plaça del Canòdrom: zona de jocs pels infants, zona de gossos, hi haurà 
molts arbres... Les obres duraran un any. 
- L’Institut Barcelona Esports no té prevista a hores d’ara la dotació econòmica per l’execució 
de les obres del pavelló esportiu. Mentrestant, i per anar avançant, des de districte s’han posat 
els diners per la redacció de l’avantprojecte i el projecte executiu. Es a dir el pressupost, 
redacció del avantprojecte, projecte base i executiu. Posteriorment es procurarà que sigui 
assumit per l'IBE. 
- Remodelació de la plaça Rom Cremat (sorral) i  de la plaça Doctor Modrego. Rom Cremat 
s'iniciarà al maig i Doctor Modrego al setembre. La plaça Rom Cremat inclourà un sorral tal i 
com demanen el veïnatge. 
- Parc inclusiu es farà als Jardins Massana que  surt dels pressupostos participatius. Serà un 
parc inclusiu per tal que infants amb qualsevol tipus de discapacitat puguin gaudir-ho. Serà un 
parc referencial en aquest sentit. 

 -Cultura : 
- Suport al cicle cultural i festiu (grades obertes, Can Clariana...) per apropar activitats culturals 
als barri. 

 Salut: 
- Ja es disposa del  solar per construir el Cap del Congrés Indians i en aquests moments s'estan 
fent els tràmits de la cessió de sòl a la Generalitat per tal que porti a terme la seva construcció.  
 
I ara què? En que hem de seguir treballant: 
 
- projectes de regeneració urbana illa Massana: instal·lació de balcons i edificis sostenibles 
- reurbanització carrer Cardenal Tedeschini 
- adquirir les antigues galeries comercials de Felip II 
- Poliesportiu Canòdrom 
- Enfortiment Vila veïna amb nous serveis 
- Potenciar l'Ateneu d'innovació digital i democràtica en la seva vessant veïnal 
- Completar els entorns de la plaça del Canòdrom 
- Canvis de plantejament urbanístic per facilitar el teixit comercial 
 
Compartim el document que es va visualitzar a la sala sobre el Balanç de Mandat: Congrés i els 
Indians - Balanç 4 anys  external-link(Link extern) 
 
Primer torn de precs i preguntes 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

- En representació de tres escales dels 
jardinets de carrer Cienfuegos, 18, 20 i 24. 
Volen més poda i neteja.  
- Zona de darrera hi ha un pàrquing que els 
sostre és d'amiant . Com és gestionaran els 
fons pel tema d'amiant? 
- A la Plaça del Congrés al costat del carrer 
Pardo hi ha plantacions de maria, perquè 
s'olora 

- Es demanarà a Parcs i Jardins vagin a mirar 
el tema dels arbres s'assegura que estan 
malament. 
- La retirada de l'amiant no és competència 
de l'Ajuntament, s'ha tret dels equipaments 
municipals. 
- Plantacions de maria, que ens passin 
l'adreça per tal de traslladar-ho a mossos 

- Marta de la Illa Massana , necessiten un 
equip de l'Ajuntament que  passi a informar 
sobre la proposta dels balcons per tal que 
sigui viable.  

- Ecologia urbana no tenia previst ara fer 
l'equip d'atenció però potser es pot demanar 
fer una altra reunió amb la comunitat de 
veïns/es per explicar-ho a tothom. 

- Alfonso Campos: arrel de la pacificació - Preguntarem si és definitiu o és provisional i 

https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBdXhLIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--9b5d17bc6f7e4a4b31d90f95344271115ea91e21/02_d_CB_El_Congr%C3%A9s_i_els_Indians.pdf
https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBdXhLIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--9b5d17bc6f7e4a4b31d90f95344271115ea91e21/02_d_CB_El_Congr%C3%A9s_i_els_Indians.pdf
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d'Arrels s'han posat uns contenidors en els 
balcó, núm 22 del carrer Can ros  

si es pot fer un canvi. 

- Vol que "se li tregui de pàgina web com a 
vicepresident del barri" i que es rectifiqui 
l'acta de l'anterior consell on es diu que el  
Jesús està enfadat. 
- Vol que el Consell de barri es faci en el Casal 
de barri perquè és més cèntric 
- Tema amiant: considera que malgrat no hi 
ha cap llei, el barri està ple de teulades 
d'amiant i s'hauria de fer alguna cosa 
- Felicita per la mesura del 30%, la plaça i els 
projectes socials 
- El projecte de les places que remodelaran 
està bé però ells no han participat, tampoc en 
els de Jardins Massana (es refereix a l'AVV 
Congrés Indians) 
- Respecte a l'àrea verda: s'ha disminuït en 
200 places i no hi ha pràcticament pàrquing al 
barri 
- Pel que fa al Pavelló esportiu indica que hi 
ha un treball previ que es va fer 
participadament amb els veïns/es 

- A l'acte exactament diu : Jesús de l'AVV, 
està enfadat perquè no s'hagi consultat a 
l'AVV.  
- De la plaça Massana, l'AVV ha estat 
informada i consultada a l'igual que de la 
plaça del Canòdrom i del Cuidem. 
- Tot el tema del protegim de l'escola Arrels 
també s'ha consultat AVV, així com en el 
tema de la Festa Major, van participar a la 
taula cuidem; on es va parlar d'on anaven els 
contenidors, els bancs... 
- Pel que fa al tema de perquè es fa el CdB al 
Canòdrom es va quedar que ho farien de 
forma alterna: un al Casal de barri i un al 
Canòdrom. Es va fer l'últim al Casal i tocava al 
Canòdrom. 
- Certament hi ha estudis previs pel tema del 
Pavelló esportiu però s'ha anunciat 
l'elaboració del projecte executiu 
- La retirada de l'amiant no és una 
competència municipal, el que si que ha fet 
l'Ajuntament és retirar l'amiant dels 
equipaments municipals que depenen del 
municipi. 
En tot cas, hi ha un Pla de retirada d'amiant 
per part de la Generalitat, és un pla de 10 
anys. Quan s'aprovi ens haurem de coordinar. 

-Tenen el problema de les persones sensellar 
al carrer Riera d'Horta. Ha augmentat molt i 
comencen a tenir por 

- No es tractar d'enviar únicament policia sinó 
també els equips d'atenció social. Prenen 
nota per seguir treballant en el tema 

- Demana que es restauri l'estàtua de la plaça 
del Congrés  

-Es valorarà el tema però es considera que 
també caldria més civisme per part de les 
famílies 

- Respecte del pavelló va participar en l'estudi 
i no entenc que ara es torni a plantejar  
- Les galeries estaria bé que fossin pel barri 
- Considera que falta informació al barri del 
tema Canòdrom 
- Està en desacord amb Parcs i Jardins perquè  
tallen els arbres 
 

- Hi ha estudis previs del pavelló, però no hi 
ha un projecte executiu del pavelló que és el 
que s'ha de fer per licitar el projecte. El que hi 
són  estudis preliminars. 
- Caldrà més esforç de comunicació del 
Canòdrom  
- Respecte a les galeries seguirem treballant 
per la cessió dels propietaris d'aquestes 
galeries. 
- Parcs i jardins a vegades tallen els arbres 
perquè estan malalts  

- Considera que els parterres de Felip II estan 
cada vegada més esquifits  

- Cal fer un esforç, però assenyala que arrel  
l'alerta per sequera no es pot plantar 

- Demana que es deixi lligat en aquesta 
legislatura el tema del pavelló 

 

-A l'última acta del Consell s'indica que la font - No hi haurà retirada de la font com 
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de la plaça del Doctor Modrego serà la de la 
plaça del Congrés i no està d'acord 
- No es poden muntar botigues per normativa 
de l'Ajuntament 
- A l'últim Consell va demanar que es pintés 
un 30 a Cardenal Tedeschini i s'ha pintat en la 
zona de dalt i els cotxes venen de baix i no 
serveix 

s'indicava 
 
- Segons la normativa actual no es poden 
obrir botigues en locals molt petits i s'ha de 
demanar a la Generalitat un canvi de 
planejament urbanístic per tal de fer-ho 
possible. 
- Sembla que és una errada on s'ha pintat el 
30 i es corregirà 

 
Sense més assumptes que tractar, la sessió finalitza a les 20:40h. 


